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در ـ فضای ـ مجـازی #  پرسه ـ 

 سکوت سلبریتی های آمریکا
 کاربری نوشــت: »طی یک هفته ۸۹ آمریکایی بر اثر طوفان و 
ســرما کشته شــدند و ده ها هزار نفر بدون برق هستند. ولی هیچ 
ســلبریتی و رسانه ای نمی گه اون جا ســرزمین نفرین شده ست و 

طوفان، کار حکومته!«
 نهضت سینماسازی در دولت سیزدهم

 سعید الهی: »عبارت نهضت سینماسازی شاید به ظاهر تیتر خبر 
و یا بخشی از یک سخنرانی باشد، اما آیا می دانستید وزارت ارشاد 
دولت ســیزدهم با همه دشواری های عمرانی، تا الان با حمایت از 
احداث و تجهیز حدود ۲۴۰ ســالن شرایط عادلانه تماشای فیلم 

سینمایی را برای خیلی از هموطنان در کشور فراهم کرده؟«
 شکست غیرقابل ترمیم به روایت آمار

 باران وکیلی: »وقتی میگیم اسرائیل بازنده این جنگ بود از چی 
حرف می زنیم؟ از نتایج طوفان ۷ اکتبر: صنعت توریســم اسرائیل 
با کاهش ۷1 تا ۷۸٪ مواجه شــده است. 1۴ ٪ جمعیت اسرائیل به 
کشــوری که از آن آمده بودند برگشته اند. ۷ ٪ جمعیت اسرائیل از 
خانه شان آواره شــده اند و مهم تر از همه بی آبرویی و منفور شدن 

بیش از پیش  اسرائیل در جهان است.«
آنها رفتند به سادگی...

  کاربری با زنده کردن یاد شهدا و رزمندگان ۸ سال دفاع مقدس، 
تصویری از آنان به اشتراک گذاشت و نوشت: »آن ها رفتند با تمام 

سادگی ما ماندیم و زرق و برق روزگار...«
 روز پسر مبارک

  ســعید بامرام با انتشار تصویری از فرزندان شهدای مدافع حرم 
در کنار سردار قاآنی، فرمانده سپاه قدس نوشت: »روزه پسره؟ یک 
تبریک اختصاصی میگم به اون پســرایی که پدرشون مدافع حرم 

بود و الان خودشون، مرد زندگی مادرشون اند.«

با پرسه ای در فضای مجازی با موضوعات مختلفی روبه رو می شویم 
که مورد توجه کاربران قرار گرفته است. انتشار این مطالب 

به معنی تأیید همه آنها از سوی کیهان نیست.

رسانه  رسمی چین،  گزارش  به 
دست کم ۴۷ نفر در پی رانش زمین 
در جنوب غرب این کشور زیر آوار 

مانده اند.
به گزارش ایسنا، براساس گزارش ها 
عملیات نجات در شهر »ژائوتونکدر« و 

در هوای زیر صفر درجه جریان دارد و هنوز مشــخص نیست چه 
تعداد جانشان را از دست داده اند. تحقیق درباره دلایل این سانحه 
در جریان اســت. به گزارش بی بی سی، رانش زمین در این منطقه 
ســابقه دارد. در ژانویه ۲۰1۳ دست کم 1۸ نفر در »ژنژئوانگ« بر 

اثر رانش زمین کشته شدند.

 مدفون شدن
 ده ها نفر 

بر اثر رانش زمین

چین

پــس از محاصره ایالات متحده 
میان طوفان های سخت  در  آمریکا 
زمستانی طی روزهای اخیر، نزدیک 
به ۹۰ نفر تاکنون بر اثر شدت سرما 

جان خود را از دست داده اند.
به گزارش ایسنا، دست کم ۲۵ نفر در 
»تنسی« و 1۶ نفر نیز در ایالت »اورگن« به دلیل طوفان های شدید 
جانشــان را از دســت داده اند و این دو ایالت همچنان در وضعیت 
اضطراری قرار دارد. طبق گزارش ها ده ها هزار نفر نیز در سراســر 
آمریکا بدون برق هســتند. پیش بینی می شود شرایط یخبندان تا 
اواســط هفته ادامه داشته باشــد. طبق آماری که شبکه رسانه ای 
ســی بی اس منتشر کرده اســت در مجموع ۸۹ مورد مرگ و میر 
ناشی از آب و هوا در سراسر این کشور ثبت شده است. در حالی که 
بیشترین قربانیان در تنسی و اورگن بوده اند، جانباختگان دیگری در 
ایلینوی، پنسیلوانیا، می سی سی پی، واشنگتن، کنتاکی، ویسکانسین، 
نیویورک، نیوجرسی و نقاط دیگر نیز گزارش شده است. سه نفر در 
»پورتلند« اورگن روز چهارشنبه گذشته در حالی که سوار وسیله 
نقلیه بودند با سقوط تیر برق دچار برق گرفتگی شدند اما نوزادی 

که در خودرو بود جان سالم به در برد.
طبق گزارش آسوشیتدپرس، پنج نفر که اکثر آن ها گمان می رود 

بی خانمان باشند طی چهار روز در سیاتل جان باختند.
شرایط آب و هوائی در می سی سی پی به گونه ای است که کالج ها 
و دانشگاه های این ایالت بازگشت دانشجویان از تعطیلات زمستانی 

را به  دلیل این شرایط به تعویق انداختند.
در حالی که خاموشــی  ها در بیشتر مناطقی که به دلیل آب و 
هوای زمستانی ایجاد شده بود، برطرف شده است اما همچنان ده ها 

هزار نفر در سراسر این کشور بدون برق هستند.
بنابر اعلام یورونیوز، یخبندان و وزش باد سرد حداقل تا ابتدای 
هفته آینده ادامه خواهد داشــت. پــس از آن انتظار می رود با آب 
شــدن برف ها و بارش باران، سیل در بخش هایی از غرب و شمال 

شرق ایالات متحده ایجاد شود.

 تلفات
 طوفان های زمستانی
 به حدود ۹۰ تن رسید

آمریکا

بازدیــد از موزه ها و اماکن تاریخی تحت نظارت وزارت 
میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی همزمان با 

سالروز ولادت حضرت علی)ع( رایگان شد.
به گزارش وزارت میراث فرهنگی، با پیشنهاد بنیاد بین المللی 
غدیر و موافقت سیدعزت الله ضرغامی، وزیر میراث فرهنگی، بازدید 
از موزه ها و اماکن فرهنگی  تاریخی تحت نظارت این وزارتخانه در 

روز پنج شنبه ۵ بهمن )1۳ رجب( رایگان است.
ساعت کار موزه ها و اماکن فرهنگی  تاریخی در نیمه دوم سال 
در روزهای پنج شــنبه و جمعه از ۹ تا 1۸ است و بلیت فروشی تا 

ساعت 1۶ انجام می شود.

بازدید از موزه ها در روز پدر رایگان شد

شهردار تهران با بیان اینکه امسال پروژه های بیشتری با اعتبار 
بالاتری در طرح »من شهردارم« در معرض انتخاب قرار گرفته است، 
گفت: بخشی از این طرح ها کارسازی شده بود و مردم این پروژه ها را 

پیشنهاد کرده بودند.
بــه گــزارش پایگاه خبری شــهر، علیرضــا زاکانی در آییــن تقدیر از 
دست اندرکاران دومین دوره طرح »من شهردارم« با بیان اینکه سال گذشته 
تلاش دشــمن بر ایجاد یأس و ناامیدی بین مردم بود، افزود: ما برای تحول 
شهر تهران به مشارکت مردم نیاز داریم و این نیازمند امیدآفرینی بود؛ لذا از 
مردادماه ســال 1۴۰1 شــنبه های امید و افتخار آغاز شد تا با کار ملموس به 
مردم امید دهیم و با رضایت آنها افتخار برای خود جلب کنیم. در همین راستا 
نیز تاکنون بالغ بر ۹۰ طرح با ارزش ۷۵ همت اجرائی شده که ۹۰ درصد این 

طرح ها در دوره مدیریت شهری ششم تامین مالی شده است. 
زاکانی با اعلام اینکه در ســال قبل دو هزار و ۸۰ طرح به رأی مســتقیم 
مردم گذاشته شد، اظهار داشت: بالغ بر ۳۵۰ هزار نفر در نخستین دوره طرح 
من شهردارم، مشارکت کردند. هزار و ۴۶۲ طرح از این میان با رأی شهروندان 
انتخاب شد. سه هزار و ۹۰۰ میلیارد تومان اعتبار برای اجرای این طرح ها در 
نظر گرفته شد. از این میان؛ هزار و ۸۸ طرح در مناطق و مابقی در شرکت ها 
و سازمان ها بود. اغلب این طرح ها خاتمه یافته و 1۰ درصد باقی مانده نیز در 

حال انجام است. فقط ۲ طرح هنوز شروع نشده است.
وی با بیان اینکه امســال پروژه های بیشتری با اعتبار بالاتری در معرض 
انتخاب قرار گرفته اســت، ادامه داد: بخشی از این طرح ها کارسازی شده بود 
و مردم این پروژه ها را پیشــنهاد کرده بودند. امسال به مردم گفتیم ایده ها و 

نظرات خود را پیش از رأی گیری عمومی مطرح کنند.
زاکانی تاکید کرد: نگاه مردم در این طرح به ما منتقل شد و دریافت ما از 
قاعده هرم اجتماعی افزایش یافت؛ یکی از نکات قابل توجه این طرح در دوره 
دوم این بود که بودجه ریزی سال 1۴۰۳ بر پایه »من شهردارم« گذاشته شد. 

وقتی اعداد و ارقام افزایش می یابد خدمات نیز بیشتر می شود. 
وی با تاکید بر اینکه عدد بالایی از ایده ها به دســت ما رســید و مورد 
راستی آزمایی قرار گرفت، خاطرنشــان کرد: مردم برای مرحله دوم وارد کار 
شــدند و ایده های کارشناسی شده به مرحله انتخاب رفت. امسال سه هزار و 
۶۷۵ پروژه به انتخاب گذاشته شد که رشد بالغ بر ۷۰درصدی نسبت به سال 
قبل داشــت. ارزش ریالی این پروژه ها نیز با ۷۶ درصد افزایش از حدود چهار 
همت به هشت هزار و ۸۰۰ میلیارد تومان رسید.  شهردار تهران افزود: با پایان 
دومین دوره طرح من شهردارم، ارزش ریالی پروژه های انتخابی مردم نسبت 
به دوره قبل ۹۵ درصد رشد داشت. سال قبل بیش از ۵ میلیون »رأی« ثبت 
شد. امسال اما یک میلیون و ۳۵۲ هزار نفر با بیش از ۹ میلیون نظر شرکت 

کردند که بالغ بر ۲۹۰ درصد رشد داشت.

اصفهان؛خبرنگار کیهان:

سید امیر طباطبائیان مدیر انرژی و سیالات 
فولاد مبارکه در پاســخ به این مطلب که 
فولاد مبارکه در پاییز ۱۴۰۲ افزایش مصرف 
انرژی داشته است، اظهار کرد: فولاد مبارکه 
فرآیندهای مختلفــی در تولید و مصرف 
انرژی دارد و باور به اینکه کل انرژی ورودی 
باید به محصول و یا آهن اسفنجی و فولاد 

خام تبدیل شود اشتباه است.

سید امیر طباطبائیان مدیر انرژی و سیالات فولاد 
مبارکه در پاسخ به این مطلب که فولاد مبارکه در 
پاییز 1۴۰۲ افزایش مصرف انرژی داشته است، اظهار 
کرد: فولاد مبارکه فرآیندهای مختلفی در تولید و 
مصرف انرژی دارد و باور به اینکه کل انرژی ورودی 
باید به محصول و یا آهن اسفنجی و فولاد خام تبدیل 

شود اشتباه است.
وی افزود: در واقع ســایر فرآیندها مانند نیروگاه، 
نورد گرم و ســرد واحدهایی هستند که در مصرف 
انرژی تأثیرگذارند؛ بنابراین تمام انرژی مصرفی فولاد 
مبارکه نمی تواند به همان میزان به صورت خطی با 

رشد محصولات در یک راستا قرار گیرد.

اختصاص حجم زیادی از گاز خریداری شده فولاد مبارکه 
برای تولید برق توسط نیروگاه داخلی

طباطبائیان ادامه داد: در حال حاضر در تولید اسلب 
و آهن اسفنجی در پاییز امسال در مقایسه با مدت 
مشــابه ســال قبل به ترتیب ۸.۴ و ۴ درصد رشد 
 تولید داشتیم و گاز و برق خریداری شده نیز 1۲.۷ 
و 1 درصد رشد داشته است. در واقع در پاییز امسال 
نسبت به سال گذشته تولید برق در نیروگاه داخلی 
افزایش یافته تا بتوانیم واحد فولادسازی را به عنوان 

بزرگ ترین مصرف کننده برق، پشتیبانی کنیم.
مدیر انرژی و سیالات فولاد مبارکه خاطرنشان کرد: 
حجم زیادی از گاز خریداری شــده در پاییز امسال 
بابت تولید برق استفاده شده و اگر حجم گاز مصرفی 
نیروگاه در تولید برق از کل گاز خریداری شده را کم 
کنیم، کل گاز مصرفی در فرآیند تولید حدود ۷.۳ 
درصد بوده است که با افزایش تولید آهن اسفنجی 

و فولاد خام تناسب دارد.
وی افزود: بنابراین تحلیل با اتکا به یک گزارش از شبکه 
کدال صحیح نیست و مصرف انرژی ارتباط مستقیم با 
تولید ندارد، زیرا نوع انرژی و مصرف در فرآیندها متنوع 
است و با توجه به نیاز خط تولید و میزان دسترسی به 
شبکه برق و گاز سراسری و محدودیت های انرژی، میزان 

انرژی دریافتی و تولید متفاوت است.

طباطبائیان در پاسخ به اینکه گفته شده انرژی ۲۳ 
میلیــون نفر در صنعت فولاد گم می شــود، گفت: 
به طورکلی طبق آمــار وزارت نیرو ۳۳ درصد برق 
کشــور در بخش خانگی مصرف می شــود و 1۷.۵ 
درصد در بخــش عمومی و 1۴.۷ درصد در بخش 
کشــاورزی و سهم صادرات ۲.۳ است و مابقی این 
عــدد ۳۳ درصد در بخش صنعت اســت و از این 
مقدار تنها ۶ تا ۷ درصد در کل صنعت فولاد کشور 
مصرف می شود و سهم فولاد مبارکه معادل 1.۵ تا 

۲ درصد است.
مصرف برق در فولاد مبارکه

 ۱۰ درصد کمتر از استانداردهای ملی است
مدیر انرژی و سیالات فولاد مبارکه با تأکید بر اینکه 
مصرف برق در فولاد مبارکه مطابق با استانداردهای 
ملی است، گفت: طبق همین استاندارد به ازای هر 
تن فولاد خام ۸۰۰ کیلووات ساعت انرژی الکتریکی 
مصرف می شود که خوشبختانه این مقدار در فولاد 
مبارکه 1۰ درصد هم کمتر است و از زمان راه اندازی 
فولاد مبارکه تاکنون همواره مصرف برق پایین تر از 

حد استاندارد بوده است.
وی با بیان اینکه اصطلاحاً از این انرژی در قسمت 
مولد اســتفاده می شــود و در ازای مصرف انرژی، 
تولید ناخالص ملی ایجاد شــده است، تصریح کرد: 

فولاد مبارکــه به تنهائی 1.۵ درصد تولید ناخالص 
ملی )GDP( کشــور را ایجاد می کند؛ درصورتی که 
در واحدهای غیرمولد مثــل خانگی و عمومی در 
قبال مصرف انرژی، تولیدی انجام نمی شود یا بسیار 

ناچیز است.
طباطبائیان مدیریــت انرژی را در فولاد مبارکه از 
ابتدای راه اندازی یک موضوع نهادینه شــده عنوان 
کرد و گفت: در همین راستا کمیته عالی انرژی از 
سال های اول بهره برداری تشکیل شده و سیاست آن 
تأمین و بهینه سازی انرژی در تمام دوران بهره برداری 
بوده و از ســال ۹۴ هم استاندارد ISO-۵۰۰۰1 در 
شرکت پیاده سازی شده که هرساله توسط مراجع 

ملی و بین المللی پایش و اندازه گیری شده و طبق 
همین اســتاندارد برنامه ریزی برای کاهش مصرف 

انرژی برای سال های آینده انجام می شود.
وی ادامــه داد: اگر نتوانیم بــه آن برنامه های از 
پیش تعیین شده جهت بهینه سازی انرژی دست 
پیــدا کنیم اســتانداردها تمدید نمی شــود، اما 
خوشــبختانه این مهم انجام و از سال ۹۴ به بعد 
هرساله استاندارد مدیریت انرژی را کسب و تثبیت 
کرده ایم. در واقع با این استاندارد نشان دادیم که 
اهمیــت انرژی برای فولاد مبارکه و همچنین در 
دیگر صنایع، زیاد است. از سوی دیگر هزینه های 
انرژی به شدت افزایش پیدا کرده و از سال 1۳۹۹ 
به بعد بیش از 1۰ برابر افزایش داشته و به نرخ های 
جهانی رســیده است و تصور اینکه انرژی ارزان و 
بدون ارزشی به صنایع فولاد تحویل داده می شود 
اشتباه است، بااین حال بهینه سازی مصرف انرژی 
همواره اهمیت زیادی داشته و نشان آن پروژه ها 
و اقدامات انجام شــده طی دوران بهره برداری و با 
مصوبات کمیته عالی انرژی است. به طوری که طی 
۲ ســال گذشته بر اســاس همین برنامه ریزی ها 
 و پیاده سازی اســتاندارد مدیریت انرژی بیش از

۲ میلیــون و ۸۰۰ هزار گیگا ژول انرژی مصرفی 
کاهش یافته است.

مدیر انرژی و سیالات فولاد مبارکه:

هزینه انرژی صنایع فولادی طی سه سال گذشته ۱۰ برابر افزایش داشته و به نرخ های جهانی رسیده است

فرمانده فراجــا جزئیاتی از چند عملیات 
اخیر پلیس برای برخورد با اعضای گروهک های 

تروریستی را شرح داد.
به گزارش ایســنا، ســردار احمدرضا رادان در 
حاشیه یادواره شــهدای فرماندهی انتظامی تهران 
بزرگ که دیروز در سالن همایش های وزارت کشور 
برگزار شــد، با حضور در جمع خبرنگاران به بیان 
جزئیاتــی از اقدامات اخیر پلیس در برخورد با چند 
گروهک تروریستی در شرق کشور پرداخت و گفت: 
در روزهای اخیر شــاهد آن بودیم که ماموران جان 
بر کف انتظامی کشــور با همکاری سپاه و سربازان 

گمنام امام زمان طوفان برخورد با تروریســت های 
جیش الظلم را در سیستان و بلوچستان اجرا کردند. 
رادان با بیان اینکه امروز امنیت در سیســتان و 
بلوچستان با لطف خدا و تلاش ها و اقدامات مأموران 
انتظامی و امنیتی برقرار است، افزود: همان طور که به 
مــردم ایران قول داده بودیم، تک تک متجاوزان در 
حادثه راسک را تعقیب کردیم. همکاران ما در نتیجه 
این اقدامات توانستند با لطف خدا و اشراف اطلاعاتی 
تعدادی از این افراد را دســتگیر کنند که اعترافات 
آنها دال بر حضور در آن عملیات تروریستی بوده و 
همچنیــن گفتند که طراحی کرده بودند که پایگاه 

را کاملًا تصرف کنند که با مقاومت جانانه ماموران 
پلیس مواجه شده بودند.

وی ادامــه داد: همچنین در چند روز گذشــته 
در حوزه ســراوان هم بچه های مــا را تهدید کرده 
بودند که مأموران ما چند روز طوفانی را با اشــراف 
عملیاتی به مرحله اجرا گذاشته و تعدادی تروریست 

را دستگیر کردند.
فرمانــده فراجا بار دیگر تاکید کــرد که امروز 
امنیت در سیستان و بلوچستان امن است و پلیس 
تلاش دارد تا با هماهنگی با سپاه و... تمام تهدیدات 

را رفع کند.

سردار رادان:

 امنیت در سیستان و بلوچستان 
برقرار است

با  گفت:  باستان شناسی  هیئت  سرپرســت 
بررســی قطعه چهارم راه آهن زاهــدان - زابل 
۲۳ محوطه و تپه با قدمت بیش از ۴ هزار ســال 

شناسایی شده است.
به گزارش وزارت میراث فرهنگی، حســین مرادی 
اظهار داشت: بررسی باستان شناسی قطعه چهارم راه آهن 
زاهدان- زابل که بخش عمده و مهم آن از دشت سیستان 
و محدوده و منظر فرهنگی شهر سوخته عبور می کند، 
انجام شد. در این بررسی میدانی ۲۳ محوطه و تپه در دو 
سوی خط راه آهن شناسایی شد که بیشتر آن ها به اواخر 
دوره چهارم شهر سوخته مربوط بوده و قدمت تاریخی 

آن ها در حدود ۲۳۰۰ تا ۲۴۰۰ پیش از میلاد است.
وی افزود: تپه های دوره های تاریخی و اسلامی این 
منطقــه نیز از نظر گاه نــگاری در رده بعدی قرار دارند 
و مســاحت آن ها از حدود یک  دهــم تا یک هکتار در 

نوسان بوده است.
گفتنی است، محور راه آهن که بررسی باستان شناسی 
شده است به فاصله تقریبی ۵۰۰ متری شرق جاده زابل 
به زاهدان و ۶۷ کیلومتری محدوده فرهنگی و منظر شهر 

سوخته سیستان و بلوچستان قرار دارد.

کشف ۲۳ محوطه و تپه
 با قدمت بیش از ۴ هزار سال 

در سیستان و بلوچستان

فرمانده قرارگاه منطقه ای جنوب شرق ارتش گفت: 
تیراندازی توسط یک سرباز به همرزمان خود در یک 
آمادگاه ارتش کرمان منجر به کشته شدن پنج نفر از 

همرزمان این سرباز شد.
ســرتیپ امیر غلامعلیان شبانگاه یکشنبه در مصاحبه با 
رســانه ها افزود: ساعت 1۶:۳۵ عصر یکشنبه یکی از سربازان 
ما که در یکی از موقعیت های نظامی ارتش مشغول پاسداری 
از یگان بوده وارد آسایشــگاه سربازان می شود و با انگیزه ای 
که هنوز نامعلوم است اقدام به تیراندازی به سمت همرزمان 

خود می کند.
غلامعلیان اظهار داشــت: متاسفانه در اثر این تیراندازی 
تعداد پنج نفر از همرزمان این ســرباز جان خود را از دست 
می دهند. وی ادامه داد: این سرباز از پادگان متواری شده است.
در ادامه فرمانده قرارگاه جنوب شرق ارتش بامداد دوشنبه 
اعلام کرد که دقایقی پیش، سرباز ارتش که پنج همرزم خود 
را عصر یکشــنبه به قتل رســانده بود در نزدیکی شهرستان 

زرند بازداشت شد.
بــه گفته غلامعلیــان، فرد ضارب تحــت بازجویی های 

تکمیلی و تخصصی قرار دارد و بعد از بازجویی های تکمیلی 
و بررســی های کامل اطلاعات تکمیلی دربــاره این رویداد 
اطلاع رســانی خواهدشــد. وی اظهارداشــت: همه پنج فرد 
جانباخته ســرباز وظیفه هستند و این حادثه زخمی نداشته 

است.
 ۱۸۰ تیر جنگی از سرباز فراری ارتش

 در کرمان کشف شد
فرمانده انتظامی استان کرمان نیز با اشاره به دستگیری 
ســرباز فراری که اقدام به تیراندازی و کشتن پنج سرباز در 
آمادگاه ارتش کرده بود گفت: دو قبضه سلاح کلاشینکف، ۶ 
تیغه خشــاب حامل 1۸۰ تیر جنگی از سرباز متواری ارتش 

در کرمان کشف شد.
سردار ناصر فرشــید در گفت و گو با ایرنا افزود: این فرد 
متواری در شهرستان زرند از توابع استان کرمان، پس از سرقت 
مسلحانه ۲ دستگاه خودرو، دستگیرشد و علت و انگیزه قتل 

در دست بررسی است.
اطلاعیه قرارگاه جنوب شرق نزاجا

به دنبال بروز حادثه تیراندازی در پادگان باغین کرمان 

روابط عمومــی قرارگاه جنوب شــرق نزاجا روز دوشــنبه 
اطلاعیــه ای صادر و اعلام کرد که جانب پنهان و انگیزه های 
ضارب پس از بررســی دقیق و بازجویی توسط دستگاه قضا 

اطلاع رسانی خواهد شد.
در بخشــی از این اطلاعیه آمده اســت: پس از متواری 
شــدن ضارب با هماهنگی و همکاری دستگاه های امنیتی و 
انتظامی منطقه، وی در کوتاه ترین زمان ممکن دســتگیر و 

تحویل مقامات قضائی شد.
در ادامه این اطلاعیه آمده است: فرمانده نیروی زمینی 
ارتش دستور تشکیل یک کارگروه تخصصی برای بررسی ابعاد 

همه جانبه حادثه را به صورت ویژه صادر کرد.
این اطلاعیه می افزاید: همچنین جوانب پنهان حادثه و 
انگیزه های ضارب، پس از بررسی دقیق و بازجویی وی توسط 

دستگاه قضائی، اطلاع رسانی خواهد شد.
در بخــش پایانی این اطلاعیه نیز تاکید شــده اســت: 
قرارگاه جنوب شــرق نزاجا ضمن ابراز همدردی و تسلیت به 
خانواده های معزای این حادثه تلخ، علو درجات این عزیزان را 

از درگاه خداوند متعال مسئلت می نماید.

پس از تیراندازی در آسایشگاه سربازان

قاتل فراری 5 سرباز در کرمان بازداشت شد

بهره برداری از پیســت  اســکی توچال در 
ارتفاعات شمال تهران که مدتی به صورت محدود 

فعال بود، به طور رسمی افتتاح شد.
به گزارش خبرنگار کیهــان، مدیرعامل مجموعه 
توچال روز گذشــته در نشستی رســانه ای، با اشاره به 
نوسازی و بازسازی ایستگاه های این مجموعه در شرایط 
تحریم، گفت: برخی ایســتگاه های ما مثل حلبی آباد 
بود. تمامــی تله کابین های گذشــته از مدار خارج و 
1۷۰ تله کابین جدید به مرور جایگزین می شــوند. به 
خاطر تحریم ها از ورود بسیاری از امکانات به کشورمان 
جلوگیری شــد اما تجهیرات مجموعه توچال با توان 

جوانان این کشور بازسازی شد.
روح الله امداد افزود: در پیســت اسکی توچال نیز با 
توان داخلی برای اولین بار دو دستگاه تلسکی ساختیم. 
خبرنگاری از آناتولی ترکیه گفت که پیست اسکی توچال 

نماد شکست تحریم های آمریکا علیه ایران است.
امداد با بیان اینکه پیســت اســکی توچال، اخیرا 
میزبان ورزشکارانی از روسیه بود، گفت: پیست توچال 
۲۷ بهمن میزبان جام جهانی پارااسکی است که با حضور 

۵۰ کشور برگزار خواهد شد. 
وی با تأکید بر اینکه »گردشــگری ورزشی را احیا 
خواهیم کرد«، یادآور شــد: گردشگری ورزشی دارای 
اهمیت بالایی اســت. کشــورها تلاش می کنند از این 
بازار عقب نمانند و ما هم باید برنامه داشــته باشــیم. 
پتانسیل بالایی در این زمینه داریم ولی متاسفانه برنامه 
و راهبردهای خوبی نداریم و حتما باید دولت ها تلاش 

کنند و ما هم در این زمینه فعال هستیم.

افتتاح رسمی
 پیست اسکی توچال

بام تهران میزبان جام جهانی 
پارااسکی خواهد بود

رئیس دبیرخانه ستاد کشوری کنترل دخانیات 
وزارت بهداشــت اعلام کرد که وزارت بهداشت 
به هیچ عنوان زیر بــار ارائه مجوز قانونی فروش 

محصولات دخانی الکترونیکی نخواهد رفت.
بهزاد ولــی زاده با تاکیــد بر ممنوعیــت واردات و 
همچنین فروش ســیگارهای الکترونیک، به ایسنا گفت: 
در جلســات خود با ســتاد صنایع دخانــی و اصناف بر 
این موضوع تاکید کرده ایم تا جلوی فروش ســیگارهای 

الکترونیک که به شــکل قاچاقی وارد کشور می شود را 
بگیرند. ما به هیچ عنوان محصــولات الکترونیکی را در 
دســته محصولات سالم نمی شــماریم و به هیچ عنوان 
زیربــار ارائه مجــوز قانونی فروش محصــولات دخانی 

الکترونیکی نخواهیم رفت.
ولی زاده تاکید کرد: دنیا گرفتار این مسئله شده است 
و کسانی که به قاچاق سیگار الکترونیک اقدام می کنند، 
به مصرف دخانیات دامن  می زنند و تهدید کننده سلامت 

عمومی هســتند؛ چراکه این محصــولات حاوی مقادیر 
زیادی نیکوتین هســتند و برای افراد وابســتگی ایجاد 
می کننــد و فرد در عین مصرف دخانیات معمولی،  اقدام 
به مصرف ســیگار الکترونیک هم می کند و هزینه های 

هنگفتی را به بخش سلامت تحمیل می کند.
وی با اشــاره به اینکه ســیگارهای الکترونیکی که 
در کشور به فروش می رســد به شکل غیرقانونی است، 
افزود: قطعا مواد معطر این دســتگاه ها ســرطان زا و به 

شدت خطرناک اســت و مصرف کننده و سلامتی فردی 
کــه در مواجهه با دود آن قرار می گیــرد را نیز به خطر 
می اندازد. از طرفی گزارش های زیادی هم از انفجار باتری 
این محصولات رســیده است که منجر به متلاشی شدن 
اســتخوان فک، دندان ها و بافت صورت مصرف کننده و 
مرگ وی شده است. در محصولات الکترونیک تدخینی 
عمدتا از نیکوتین، گلیســیرین و حجم عظیمی از مواد 

معطر سرطان زا استفاده می شود.

مدیرعامل ســتاد معاینه فنی خودروهای تهران 
گفت: اکنون زمان گارانتی دو تا سه سال است و زمان 
معافیت معاینه فنی چهارسال یعنی خودروها پس از 
طی دوره گارانتی یک تا دو سال بدون هیچ نظارتی 

تردد می کنند.
محمــد مهدی میرزایی قمی در گفت وگو با ایســنا، با 
اشــاره به ســخنان اخیر رئیس پلیس راهور فراجا مبنی بر 
کاهش معافیت ســن معاینه فنی خودروها از چهار سال به 
دوســال، گفت: بنا بر قانون هوای پاک مصوب سال 1۳۹۶ 
مجلس شــورای اســلامی خودروهای نو از زمان تولید به 
مدت چهارســال از انجام معاینه فنی معاف هســتند؛ البته 
این زمان نیاز به بازنگری دارد و بایســتی بین زمان گارانتی 
و زمان معافیت یک تناسب برقرار باشد. در حال حاضر زمان 

گارانتی دو تا ســه سال اســت و زمان معافیت معاینه فنی 
چهارسال و بدان معنی است که خودروها پس از طی دوره 
گارانتی در بازه یک تا دو ســال بــدون هیچ نظارتی تردد 

می کنند.
میرزایی قمی با توضیح این مســئله که کاهش ســن 
معافیت معاینــه فنی علاوه بر بحث کنتــرل فنی و ایمنی 
خودروها به عنوان یک رویکرد حمایتی از مصرف کنندگان 
است، افزود: کاهش ســن معافیت معاینه فنی خودروهای 
نــو و تعیین آن پیش از اتمام دوره گارانتی خودرو می تواند 
در بحث حمایت از مصرف کنندگان نیز مؤثر باشد، چرا که 
خودروها با مراجعه به مراکز معاینه فنی در صورت داشــتن 
ایراد فنــی می توانند جهت تعمیرات و رفع ایراد از خدمات 

دوره گارانتی بدون پرداخت هزینه ها، بهره مند شوند.

وی در ارتبــاط بــا دلایل علمی نیاز به بازبینی ســن 
معافیت خودروها و اصلاح آن در قانون، بیان داشت: با توجه 
بــه انجام معاینه فنی برتر در مراکز شــهر تهران و مراجعه 
خودروهای غیر مشمول به مراکز جهت استفاده از تخفیف 
۳۰ درصدی عوارض تردد در محدوده طرح کاهش، بررسی 
نتایج آزمون این خودروها در ســال 1۴۰۲ نشــان می دهد 
۲۲ درصــد از خودروهای با ســن دوســال و ۲۹ درصد از 
خودروهای با سن ۳ سال در مراجعه نخست به دلیل نقص 
فنی در آزمون های معاینه فنی مردود شده اند. نتایج حاکی 
از آن اســت که پس از اتمام دوره گارانتی)دو سال( تقریبا 
درصد مردودی خودروهای غیر مشمول و مشمول یکسان 
است که بدون تردید این موضوع دال بر نیاز به بازنگری این 

موضوع در قانون را دارد.

ســخنگوی وزارت آموزش و پــرورش گفت: 
استخدامی  آزمون  روحانیون هیچ ســهمیه ای در 
ندارند، ما پس از برگزاری آزمون استخدامی متوجه 
شدیم که ســه هزار و 5۰۰ نفر از پذیرفته شدگان 

روحانی هستند.
به گزارش خبرگزاری تســنیم، اخیــراً وزیر آموزش و 
پرورش اعلام کرد که ایــن وزارتخانه با کمبود ۲۰۰ هزار 
معلم رو به رو بود و برای رفع این کمبود امســال در اقدامی 
 کم ســابقه ۷۰ هزار معلم استخدام شــدند، از این تعداد 

پنــج هزار و ۸۰۰ نفر جهادی انــد و هزار و ۳۰۰ نفر معلم 
قــرآن. با همکاری حوزه علمیه ۲۵ هــزار نفر طلبه هم با 
هدف توجه به ابعاد اعتقادی دانش آموزان استخدام شدند.

این موضوع در فضای مجازی با حواشــی مختلفی از 
جمله اســتخدام نیروهای طلبه با ســهمیه ویژه یا بدون 

آزمون استخدامی همراه شد.
در همین ارتباط سخنگوی وزارت آموزش و پرورش در 
گفت وگو با تســنیم در پاسخ به این پرسش که آیا طلبه ها 
و روحانیون در آزمون استخدامی معلمی سهمیه  داشتند، 

گفت: روحانیون هیچ ســهمیه ای در آزمون اســتخدامی 
ندارند، ما پس از برگزاری آزمون استخدامی متوجه شدیم 
که سه هزار و ۵۰۰ نفر از پذیرفته شدگان روحانی هستند.

علی فرهادی افزود: هیچ ســهمیه ای برای روحانیون 
وجود ندارد، این افراد آزمــون داده اند و در مراحل آزمون 

قبول شده اند.
وی دربــاره همکاری نیروهای جهــادی با آموزش و 
پرورش اظهار داشــت: نیروهای جهادی رابطه استخدامی 
با آموزش و پــرورش ندارند، آنها در قالب طرح امین با ما 

همکاری می کنند که هیچ رابطه اســتخدامی با آموزش و 
پرورش ندارند و مبلغی هــم از آموزش و پرورش دریافت 
نمی کنند. این روحانیون به صورت جهادی در تربیت دینی، 
مسائل شرعی و آموزش احکام در مدارس فعالیت می کنند.

همچنین به گفته حمید نیک زاد؛ مشاور وزیر آموزش 
و پرورش و دبیر ستاد همکاری های حوزه علمیه و آموزش 
و پرورش، در قالب طــرح امین، بیش از 1۰ هزار روحانی 
در مدارس فعالیت دارند که تا پایان ســال به ۲۰ هزار نفر 

می رسد.

وزارت بهداشت:

زیر بار ارائه مجوز به »سیگارهای الکترونیک« نمی رویم

پاسخ سخنگوی وزارت آموزش و پرورش به حاشیه سازان:

طلبه ها هم بدون سهمیه ویژه و از طریق آزمون معلمی جذب می شوند

مدیر ستاد معاینه فنی تهران:

زمان گارانتی خودروها ۲ تا ۳ سال اما زمان معافیت معاینه فنی آنها ۴ سال است!

با ســرعت ایشــا،   طوفــان 
۱۶۰ کیلومتر بر ساعت، انگلیس را در 
 نوردید و اختلال گسترده در آمد و شد 
این کشور  در  و خدمات شــهری 

ایجاد کرد.
به گزارش خبرگزاری صدا و سیما، 
آثار تغییرات آب و هوائی در انگلیس آشــکارتر می شود و طوفان 
ایشا، هشتمین طوفان در ۶ ماه اخیر در این کشور، بر زندگی عادی 
مردم اثر گذاشت. سفر های زمینی، هوایی، ریلی و دریایی هزاران نفر 
مختل شد، ده ها اصله درخت فرو افتاد و خساراتی به ساختمان ها 

و خودرو ها وارد آمد.
همچنین سقوط اشیاء از بالکن ساختمان ها و نیز سقف سفالی 
برخی خانه ها و ســاختمان های دولتی سبب شد خسارات فراوانی 

به بار آید.
هنوز خســارات این طوفان برآورد نشده است، اما کارشناسان 

میزان آن را چشمگیر توصیف می کنند.

طوفان »ایشا«
 با سرعت

 ۱6۰ کیلومتر

زاکانی:انگلیس
بودجه ریزی سال ۱۴۰۳ بر پایه

طرح مردمی »من شهردارم« گذاشته شد

رئیس اورژانس کرمان، گفت: مجموع تعداد مصدومان بســتری 
انفجار تروریســتی کرمان در بیمارستان به ۱۴ نفر رسیده که ۷ نفر 

آنها کودک زیر ۱5 سال هستند.
ســید محمد صابری در گفت وگو با تسنیم، با اشاره به تعداد مصدومان 
باقی مانده و بســتری در زمان حاضر حادثه تروریستی کرمان در بخش های 
ویژه و عادی بیمارســتان ها تا ســاعت ۶ صبح دوم بهمن ماه، گفت: مجموع 
تعداد مصدومان بستری این حادثه در بیمارستان ها به 1۴ نفر رسیده است.

صابری با اشــاره به اینکه این مصدومان در بیمارســتان ها تحت درمان 
قــرار دارند، عنوان کرد: از میان 1۴ مصــدوم فعلی این انفجار، ۵ نفر زن، ۲ 
نفر مرد و ۷ کودک زیر 1۵ ســال هستند که در بیمارستان روند درمان خود 

را طی می کنند.
وی با اعلام اینکه از بین 1۴ مصدوم این حادثه که هنوز در بیمارستان  ها 
بســتری هســتند، ۶ نفر در بخش مراقبت های ویژه، ۶ نفر در سایر بخش ها 
و ۲ نفر بســتری مجدد در بخش هستند و تحت درمان قرار دارند، گفت: ۳ 
نفر از مصدومان به دســتگاه متصل هســتند و ۳ نفر نیز در آی سی یو تحت 

نظر قرار دارند.

رئیس اورژانس کرمان:
تعداد مصدومان بستری انفجار تروریستی کرمان 

به ۱۴ نفر رسید


